
Acta Consell de les Dones 
d’Horta-Guinardó  

Data: 12 de desembre 2018 

Lloc: Seu del Districte d’Horta-Guinardó. Ronda del Guinardó, 49. 

Assistents: Elena Tarifa (consellera de Feminismes i LGTBI d’Horta-Guinardó), Luis 

Fernando Garcia Egea ( conseller PSC), Ricard Farín Sanz (conseller ERC), Tamara Izzi 

(Ref. Transversalitat de gènere) , Cristina Arias (veïna Font d’en Fargues), Ana 

Apastegui  (Grup Retroba’t i veïna del Guinardó), Loli Márquez i  Maria Pérez ( Grup 

Retroba’t amb tu ), Mª Carmen Soriano ( Dones Carmel), Montse Guistau ( AVV 

d’Horta), Laura Pi Ledesma (veïna Guinardó), Mª Carme Catalan (AVV Horta), Marisa 

Ordoñez (Dones d’Horta), Tere Torres ( coordinadora Horta- Guinardó) i Xesca Córcoles 

( técnica Feminismes Horta-Guinardó). 

S’excusen/no assisteixen: Núria Galán (PSC), Susanna Porcar (consellera 

GMDDemòcr.), Estel Crusellas (CIRD), PIAD Horta-Guinardó, Servei de Convivència 

d’Horta-Guinardó, Ester Ruizaguirre  (Dones en l’Església), Eva Ferris i Gallart (Dones 

ERC), Núria Mateo (veïna d’Horta), Tònia Latorre (veïna del Guinardó), Roser Nogués 

(veïna del Guinardó ),  Júlia Alcalde i Tina Horcajo (AAVV Horta), Ana Diestre ( veïna del 

Carmel), Sílvia Fernández Via i Maria L. Vigo ( Retrobat amb tu), Gemma Gabarra i 

Gloria Moreno (Dones compromeses de Can Baró), Júlia Calonge, Olga Uribe (Dones 

d’Horta), Lynn Strother (Plataforma Unitària contra les Violències de Gènere), Carme 

Herrero i Carmen Margüello (Dones Taxonera), Pepita Gastó (AFIBROCAT), Elisa Marco 

(Grup GEDA i Dones en l’Esglèsia), Sacri Burgos i Antònia Guiu  (Vocalia de Dones de 

l’AAVV de Sant Genís dels Agudells), 

 

Resum de temes i acords: 

1-Aprovació de l’acta anterior.  

2- Valoració del Projecte Festes Majors No Sexistes  

La Mireia de Trama, fa la presentació explicant els antecedents i les accions realitzades 

en cada barri. No a tots els barris s’ha fet la mateixa acció, ja que les necessitats i punts 

de partides eren diferents. A Sant Genís i la Vall d’Hebron es van fer tallers de contes 

no sexistes. Tampoc no a tots els barris s’han pogut fer els tallers previstos, com per 



exemple a Guinardó i Baix Guinardó. A Horta, el grup de les Hortigues han participat 

especialment. 

S’ha creat un document pedagògic que pretén ser una proposta d’orientació per les 

diferents comissions de festes i entitats que organitzin actes festius. Quan estigui 

enllestit el farem arribar.  

A més s’ha creat una imatge de districte personalitzada per alguns barris per a que es 

pugui utilitzar per les festes. 

Està previst donar continuïtat al projecte de cara el 2019 per anar aprofundint i 

avançament en aquest tema. (Adjuntem document) 

3- Explicació del Projecte Contes No Sexistes  

Es fa l’explicació del projecte adreçat a la petita infància. S’informa que està previst 

portar-lo a terme en equipaments infantils del districte. Es tracta de fer dos sessions 

de formació als professionals que treballen en el dia a dia amb la canalla. En un 

primera sessió es debat temes de referència com el rol del professional, del nen, etc. i 

a la segona d’una manera més pràctica es detecten els elements on es pot incidir i 

identificar les formes en que s’introdueixen els missatges. També s’analitzen els 

conflictes mitjançant els contes. A més es fa un espectacle infantil i familiar “Viatge al 

mon del conte” a partir del qual es crea un conte nou lliure d’elements i missatges 

sexistes.  

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

4- Explicació de la proposta Premi Jove del Còmic de Sant Martí per a la Prevenció i 

Eradicació de la Violència Masclista 

S’explica en què consisteix el Premi Jove del Còmic. Te com a objectiu general la 

prevenció de la violència entre els adolescents i joves. D’una banda es fan tallers amb 

els nois i noies de les escoles i instituts, i formació a professionals. Posteriorment es fa 

l’edició dels còmics, i l’entrega del premi en un acte de ciutat.  

Es reflexiona de com es podria adaptar en un futur al nostre districte, en quant a poder 

organitzar els tallers; possibilitat d’incloure aquesta temàtica als Jocs Florals a les 

escoles; aprofitar els premis de districte per incloure la categoria feminista, etc... 

Caldrà continuar parlant. 

 

5- Proposta i preparació 8 de març 2019  

La Montse Guistau explica en què consisteix el sopar que tradicionalment es fa al 

Foment d’Horta i aporta un pressupost (document adjunt). S’obre un debat sobre com 



fer el pagament. El cost del sopar ho assumeix cada dona i serà el Foment qui 

s’encarregarà del cobrament. 

Es comenta que el menú del pressupost que es presenta no és inclusiu perquè no 

conté cap plat vegà o vegetarià, i a més considera que el seu cost és inassolible pels 

joves. 

Es comenta de poder valorar altres propostes, com fer-ho a un equipament, fer un 

càtering,... 

Respecte la data es comenta que es pugui celebrar el divendres abans o després del 8 

març. Evitar que sigui el mateix dia que es fan els actes generals de ciutat. 

També és senyala que es contempli un acte que incorpori d’alguna manera la història 

del que es celebra, que tingui a més d’un to festiu, un to reivindicatiu,... 

S’acorda que les persones interessades a participar i pensar sobre la celebració de la 

diada es posin en contacte per correu electrònic amb la tècnica de feminismes. 

6- Valoració del 25 novembre, dia internacional contra les Violències Masclistes 

Les persones que van assistir a l’acte ho valoren positivament, destacant el seu caire 

emotiu. Es destaca l’ambientació de l’espai a càrrec de la Marisa Ordoñez, integrant 

del consell de dones del districte. 

El fet de que es celebrés al matí per fer-lo coincidir abans de la manifestació general, 

potser va fer que l’assistència baixés. No obstant de cara l’any vinent tornarà a passar 

a la tarda, en el seu horari tradicional. 

També es fa la reflexió de la necessitat de que les dones del consell compromeses amb 

el tema prioritzin l’assistència a l’acte per a que tingui el màxim de sentit. 

 

  

I sense més temes a tractar, la consellera de Feminismes i LGTBI dóna per finalitzada la 

sessió a les 21 hores. 

 

 

 

 

 



 


